

Saxo Studienævnet



## MØDEREFERAT

3. JUNI 2022

**Forum** Saxo Studienævn  
**Møde afholdt** 3. juni 2022 kl. 13-15  
**Sted** 12.3.07  
**Referent** Sara Holm-Meier (SHM)

## STUDIENÆVNET

KAREN BLIXENS PLADS 8  
KØBENHAVN S

DIR 35 33 57 78  
MOB 35 33 57 78

### Til stede

Sofie Lene Bak (SLB), Adam Schwartz (ASW), Tine Damsholt (TD), Lisa Marie Andersson (LMA), Anna Adsbøl Christensen (AAC), Philip Boserup-Lemire (PBL), Christina Falkenberg (CF), Rikke Søgaard (RS)

nxp344@hum.ku.dk

REF: SHM

**Desuden deltog** Lasse Sonne (LS), Amir Susic (AS), Peter Edelberg (PE)

**Afbud fra** Per Ole Rindel, Kristina Winther-Jacobsen

### Dagsorden

1. Besøg af Roar Kent fra FAK
2. Godkendelse af dagsorden
3. Godkendelse af referat fra mødet den 22. maj 2022
4. Meddelelser
5. Godkendelse af introuge/rustursprogram, herunder koordinering af oplægstemaer (Programmerne eftersendes i løbet af ugen)
6. Drøftelse af dimittendundersøgelsen
7. Løbende drøftelse studiemiljøet
8. Arbejdsgruppens beretning om arbejdet med uddannelseslandskabet
9. Behandling af kursusevalueringer for E21 (Evalueringer for DCC og Græsk og Latin og Klassik arkæologi vedhæftet)
10. Aftagerpanel (bilag vedhæftet)
11. Drøftelse af My Study Group

- 12. Merit- og dispensationssager
- 13. Eventuelt

#### **Ad 1) Besøg af Roar Kent fra FAK**

Roar redegjorde for arbejdet med harmonisering af studieordninger på tværs af KU. Der skal ikke ændres på uddannelserne – det er selve ordningerne, der skal harmoniseres og begreber skal ensrettes.  
Al info om eksamen, faglige mål, faglige forudsætninger skal fremgå af kursusbeskrivelserne. Det skal være fuldt indfaset i 2024.

#### **Ad 2) Godkendelse af dagsorden**

LMA påpegede, at evalueringer fra Klassisk arkæologi er fremsendt, men ikke står på dagsordenen. Efter denne tilføjelse blev dagsordenen godkendt.

#### **Ad 3) Godkendelse af referat fra mødet den 20. maj 2022**

Referatet blev godkendt med rettelser.

#### **Ad 4) Meddelelser**

LS orienterede om uddannelsesevalueringen på Græsk og Latin, og redegjorde for den videre proces.

LS berettede, at digitalisering i uddannelserne er et fokuspunkt og foreslår, at punktet kommer på studienævnsmødet i august – eventuelt med en times forlængelse af mødet.

#### **Ad 5) Godkendelse af introuge/rustursprogram, herunder koordinering af oplægstemaer (Programmerne eftersendes i løbet af ugen)**

AS redegjorde for introprogrammerne – mindre ændringer sendes til AS. Idet programmerne er udkast, godkender Studienævnet de foreløbige programmer – de endelige programmer godkendes til august.  
AS vil til august sætte tutorerne godt ind i de nye ordninger.

#### **Ad 6) Drøftelse af dimittendundersøgelsen**

SLB redegjorde for baggrunden for, hvorfor punktet er på dagsordenen. Fagene redegjorde herefter for udfordringerne for deres færdige kandidater. Generelt har kandidaterne svært ved at omsætte de kompetencer, de har fået til arbejdsmarkedet. Studienævnet overvejer, om der skal laves fælles karrieredage, og vil se på overgangen mellem BA og KA, så de studerende vælger rigtig uddannelse. Måske skal aftagerpanelet tages med på råd.  
Der følges op efter sommerferien.

#### **Ad 7) Løbende drøftelse studiemiljøet**

LS følger op på de opgaver, han fik på sidste møde.

**Ad 8) Arbejdsgruppens beretning om arbejdet med uddannelseslandskabet**

LS redegjorde for, at prodekanen sammen med konsulenter arbejder på en rapport, der redegør for de problemer og udfordringer, som arbejdsgruppen har identificeret.

LS og SLB har inviteret VIP'ere til møde i slutningen af juni, FagRådene er også inviteret til et infomøde.

Efter ferien skal der laves 3-5 scenarier, hvoraf der skal vælges ét.

SLB supplerede med, at arbejdsgruppen ikke har beskæftiget sig med løsninger på nuværende tidspunkt.

**Ad 9) Behandling af kursusevalueringer for E21 (Evalueringer for DCC og Græsk og Latin og Klassisk arkæologi vedhæftet)**

PE redegjorde for evalueringerne – Studienævnet godkender.

ASW redegjorde for evalueringerne. Studienævnet godkender.

LMA redegjorde for evalueringerne. Studienævnet godkender.

**Ad 10) Aftagerpanel (bilag vedhæftet)**

LS redegjorde for, at vi skal have udpeget et nyt aftagerpanel. LS har lavet et skriv - Studienævnet havde ingen bemærkninger til skrivet. Der ikke så vigtigt, om aftagerpanelmedlemmer er fra Saxos uddannelser, men at de arbejder indenfor områder, der aftager saxister.

Det er LS, der udpeger medlemmer og er formand for aftagerpanelet.

LS vil senere opfordre studienævnsmedlemmerne til at sende ønsker ind til kommende aftagermedlemmer.

Det første møde med det nye aftagerpanelmøde afholdes til efteråret.

**Ad 11) Drøftelse af My Study Group**

LS berettede, at KU vil bedre kulturen omkring læsegrupper. En arbejdsgruppe er kommet frem til nogle vejledninger og guides til at få studiegrupper til at fungere.

Der er blandt andet tilføjet et element i Absalon, der kan hjælpe undervisere med at oprette læsegrupper. Der er tre pre-definerede spørgsmål – underviseren kan tilføje to spørgsmål.

LS sender materialet ud til underviserne – det er frivilligt at bruge.

**Ad 12) Merit- og dispensationssager**

Ingen kommentarer til den rundsendte liste

**Ad 13) Eventuelt**

Studentrepræsentanterne skal have adgang til 4. sal